

BESTYRELSESMØDE

TORS DAG DEN 14. AUGUST – TYRSBJERG

Referat til Bestyrelsesmøde i Ryds Gruppe

5. maj 2026 19.30-21.30.

1. Valg af ordstyrer og referent

- Forslag: Axel som ordstyrer. Jacob som referent.

2. Godkendelse af referat fra sidste møde

Ingen kommentarer.

3. Nyt fra forpersoner:

- Godkendelse af børneattester
Der er ingen uafklarede.
- Husk kursus for bestyrelsesmedlemmer 21. maj kl. 18-21 på Tyrsbjerg
<https://dds.dk/arrangement/bestyrelseskursus-odense>
Axel vil sende materialet fra kurset rundt til bestyrelse. Tilmelding via Medlemsservice, det koster gratis.
- Medlemstal
Vi har modtaget årets medlemsanalyse fra korpset. Vi er fladet en lille smugle. Det er senest indrapporteret 139 spejdere til kommunen og 30 ledere.
Forslag om at vi har en plakat i A3 eller A4 liggende på hjemmesiden, som man kan printe ud og hænge op forskellige steder. Evt. med en QR kode, så man nemt kan få mere info.
- Spejderdagen: Det bliver lagt annoncer på FB, så der kan komme noget fokus på dagen og forhåbenlig tiltrække nogle deltagerer.

4. Nyt fra gruppeledelsen

- Udekøkken
Vi er gået igang med at bygge, selv om vi ikke har fået tilladelse fra kommunen. Der er over et halvt års ventetid fra kommunen. Men vi skal i gang, for at vi holder den aftale vi har i forhold selve projektet. Der skal lave en vision og et budget, så kan vi få udbetalt den første del af pengene. Sidste halvdel bliver udbetalt ved projekt afslutning.

- Nyt fra grenene
Det går godt i alle grene. Stabilt arbejde og alle grene har tilpas med ledere. Klinge går fra i Familiespejder, der er et par forældre i kikkerteren, som kan tage over.
Umiddelbart ser ledersituationen stabil ud og umiddelbart er alle ledere med efter sommerferien.
Mikro vil gerne have en lejrplads.
Rangerne vil begynde at reparerer de eksisterende bålpladser
- Spejdernes Lejr
Der er valgt aktiviteter og når de detaljer er på plads, kan der udarbejdes et detailprogram.
Kommuneansvarlige er sprunget fra, men der er lavet en arbejdsgruppe med ledere fra Ryds og Sortebrødre, som tager sig af opgaverne.
Vi har ca 60 tilmeldte, det er ca 30 mindre end sidste gang. Generalt er der færre tilmeldte til Spejdernes Lejr generalt.

5. Økonomi

Vi har en del udgifter til spejderneslejr, som vi skal ligge ud for.

- Indrapportering til Odense Kommune af medlemstal og aktiviteter.
Der er blevet indrapporteret lokaletimer til lokaletilskud, ca. 2900 timer, samt udgiver for vedligehold. Der er rapporteret flere timer i år end tidligere. Medlemstilskuden er faldet lidt jf. faldende medlemstal.
Der kommer en mail fra Aktiv Odense, hvor man skal registreres. Så alle bestyrelsesmedlemmer får en mail.
- Underskrifter i Unioo.
Alle har underskrevet.

6. Udvalg:

a. Hytte og grund

- Arbejdsdag afholdt.
Der blevet lavet en stor del af de ting der var planlagt. God arbejdsdag. Der deltog en 25 stykker. Bedre tilslutning end tidligere. Hyggelig dag.
Forslag om en intern (kun ledere) arbejdsdag, hvor der er fokus på udstyr. Der ligger en opgave i give lederne ejerskab over det udstyr vi har liggende. Vi skal være bedre til at involverer forældrene, f.eks. hjælp til at pakke telte samme efter ture osv.
Mos aftaler med Rangerne hvornår næste arbejdsdag er.
- Nyt låsesystem
Der skal laves et nyt møde, hvor vi inviterer Gregers (mini forældre), som arbejder for Låseservice.

b. Fondsøgning

- DUF Lokalforeningspulje har givet penge til rafter til stjernebordet til Spejdernes Lejr.

- BP Fonden har givet penge til diverse grej, så vi kan være klar til Spejdernes Lejr (2/3-dele af ansøgte beløb, da vi også fik sidste år). Udstyret er bestilt.
- Der er søgt om støtte til låsesystem hos Andelskassens fond og Marius Pedersens Fond. Afventer begge.
- Påtænker at se på større ansøgning til nyt tag, trappe og loft.
- Påtænker at søge Trygfonden om førstehjælpsdukke.
- Overvejer at høre Hempel Fonden om støtte til sø-aktiviteter (køb af kajak/kano-trailer / kursus i søsikkerhed i en svømmehal / andre vandaktiviteter?).
- Er blevet spurgt af rangerne om de kan få sponseret værktøj eller en havetraktor?

c. Kommunikation

- Der er sendt info ud om turkontingent
Der er ikke kommet nogle kommentarer.
- Inddragelse af forældre i spejdergruppens mange opgaver
Der er lavet et oplæg til et skrive, som er sendt rundt til bestyrelse.
Skrivet skal sendes rundt.

d. Tyrsbjergmarch

- Tyrsbjergmarchudvalget går i gang med at sende information ud til de andre spejdergrupper. Der er tanker om at lave et march-mærke til 2,5 km primært til familiespejdere.

7. Planlægning af arrangementer:

- Midsommerfest 13. juni:

Vi vil gerne have nogle flere spejder aktiviteter.

Forslag om at lave luftgyngen igen. Axel vil gerne være primusmotor.

Formatet skal være mere spejdertivoli??

Klanen inviterer de andre seniorer fra divisionen, så der er lidt gang i gaden efter arrangementet.

Oplægget er at hver gren kommer med en aktivitet. Det må gerne være noget der fylder lidt mere.

David hører om Tobias vil spille til flaghejsning.

Fra sidste år:

Program:

9.00 Bestyrelsen mødes.

13.00 Spejderne ankommer

14.00 Flaghejsning

Grenene står for patruljer.

Bestyrelsen laver versus quiz. Spejdere mod lederer. Niels og Ines finder sponsorer. Mos står for selve quizzen. Der er 3 konkurrencer.

Vi vil gerne have spejderne involveret i aktiviteterne.

17.00 Spisning

Mos er grillansvarlig

18.00 Lejrbål med sange og bålter. Kenneth spørger om Frigg vil synge for.

Båltale: Axel spørger om Rollo vil fortælle røverhistorier. Ellers vil Niels muligvis gerne sige noget.

Cafe: Der er nogle forældre der skal bage kage.

Mad-gruppe: Kristine, Jacob, Baloo

Opgaver:

Indkøb til Café og grill. Niels har indkøbslisten fra sidste år. Sussi køber ind til frokost (rugbrødsmadder)

T-shirts - Ines

Café. Der er nogle forældre der skal bage kage. Sussie

Invitation - Niels og Mos (vagter og kagebager liste)

Versus. - Mos

Klippekort og lodder. - Mos

Opsætning af skilte. - Kenneth vil gerne sætte skilte op.

Tilladelse til opsætning af skilte og arrangement. Axel sørger for tilladelser.

Skilte sættes op ved KC, ved Kalørvej mod skolen, ved Tanken, ved Stavadgyden, ved Hotellet omkring boden.

Indsamling af præmier.

Hvem kommer på dagen? Alle kommer, Ines skal lige bytte en vagt, Jacob kommer et par timer senere.

8. Eventuelt

- Skal vi købe gaver til de aftrådte bestyrelsesmedlemmer?
Vi køber et eller andet til et par hundrede kroner. - Niels sørger for det.

Bestyrelsen står for følgende arrangementer det næste år:

- Midsommerfest 13/6
- Tyrsbjergmarch 13/9
- Eventuel arbejdsdag i efteråret
- Julemarked, forventes i weekenderne slut november/start december
- Grupperådsmøde (generalforsamling) 27/2 2027
- Bestyrelsesmøder: 5/5, 2/6, 27/8, 8/10, 17/11, 28/1

Bestyrelsesmedlemmer er velkomne til at deltage i

- Ran-tur 19-21/6
- GUT (gruppeudviklingstur for bestyrelse og ledere) 24-25/10
- Æbleskivemøde 16/12

Bestyrelsen 2026 består af:

Bestyrelsesformand(er):

- Axel Lund Henriksen
- Niels Rosenlund Vestergaard (Gnist)

Gruppekasserer:

- Thomas Freund Iversen

Bestyrelsesmedlemmer:

- Morten Agertoft (Mos)
- David Willemar Ehlers
- Ines Willerslev Jørgensen
- Jacob Christiansen
- Simon Messell
- Kristine Harter
- Sussi Hansen
- Kenneth Pedersen

Suppleanter:

- Emil Mogensen (Eik)
- Rasmus Paludan Schou (Rind)